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1. FOU - Godkendelse af dagsorden

    Åben sag   

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Godkendt. 

Centerchef Thure Dan Petersen og projektleder for Bevæg dig for Livet Rikke Hjulmand 
deltog under hele mødet i Folkeoplysningsudvalget.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen
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2. FOU - Orientering - Juni 2020

00.01.00.G00  20/426  Åben sag   

Resumé
A. Oversigt over kommunikation til foreningerne om konsekvenserne af Covid-

19
Administrationen har på baggrund af dialogmøde med Folkeoplysningsudvalget 
udarbejdet vedlagte samlede overblik over kommunikationsindsatsen målrettet 
foreningslivet i Lejre Kommune i forbindelse med håndteringen af Covid-19. 
(Se bilag).

B. Tilbagemelding fra foreninger ift. konsekvenser af Covid-19
Efter seneste møde i Udvalget for Kultur & Fritid den 6. maj 2020 blev der fredag 
den 8. maj 2020 udsendt brev til alle foreninger, der orienterede om beslutningen 
vedrørende udbetaling af lokale- og aktivitetstilskud m.v. til de frivillige 
folkeoplysende foreninger samt aftenskolerne, også selvom der pt. ikke sker 
nogen aktiviteter i foreninger/aftenskoler. Endvidere blev der i brevet opfordret 
til, at foreningerne meldte tilbage vedrørende evt. økonomiske konsekvenser af 
COVID-19.

Der er pt. indkommet 4 tilbagemeldinger, hvoraf den ene forening oplyser, at deres 
økonomi er ok. De andre 3 foreninger forventer tilsammen et tab på 512.640 kr.
Oversigt over henvendelserne er vedlagt som bilag.  

C. Fremskudte anlægs- og vedligeholdelsesarbejder fritidsområdet i Lejre 
Kommune

Lejre Kommune har søgt om lånefinansiering til fremrykning af en række anlægs- 
og vedligeholdelsesarbejder. På fritidsområdet er følgende projekter omfattet:

Trælleruphallen, 9,01 mio. kr.
Trælleruphallen trænger til udskiftning af både tag, gulv og ventilationsanlæg. Pt. 
foretages der løbende kontrol af gulvet for at sikre hurtig udbedring af småskader, som 
ellers kan genere brugerne. Opgaverne bør udføres i samme tidsrum. Projektet er fint at 
få flyttet til 2020, da det økonomisk set er tunge vedligeholdelsesopgaver, der skal 
udføres, men som styringsmæssigt er forholdsvis enkle at udbyde og føre tilsyn med. 

Opgaver: Udskiftning af tag inkl. stern, tagrender m.v., udskiftning af ventilationsanlæg, 
udskiftning af gulv, ændret belysning og udskiftning af vinduer og døre.

Osted Hallen, 5,67 mio. 
Det er planlagt at skifte tag m.v. på Osted Hallen i 2023. Det foreslås at fremrykke 
projektet, da det er en økonomisk tung vedligeholdelsesopgave, som er enkel at udbyde 
og holde tilsyn med. 

Opgaver: Udskiftning af tag inkl. stern, tagrender m.v., udskiftning af 
varmegenvindingssystem, udskiftning af enkelte døre/vinduer.

Kr. Hyllinge Hallen, 2,2 mio.
Det er planlagt at udskifte gulv i hal + gymnastiksal, udskifte hoveddøre og vinduer i en 
facade samt udskifte brusesystem.

Indvendigt vedligehold i hallerne, 1,2 mio. kr.
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Fremskyndet mindre vedligehold fx maling m.v. i idrætshallerne i Lejre Kommune. 

D. Økonomi – status

E. Orientering om status vedrørende Bevæg dig for Livet
Notat vedlagt.

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Punkt A - Rikke Hjulmand oplyste, at administrationen har sendt orientering ud om 
forskellige fonde, der støtter ift. Covid-19-situationen. Administrationen kommunikerer 
ud, så snart der er nyt fra regeringen om nye støtteordninger.
Folkeoplysningsudvalget ønsker at følge op på, om der er behov for budget til Covid-19-
situationen. Folkeoplysningsudvalget ønsker endvidere, at materiale, der sendes til 
foreningerne, også sendes til Folkeoplysningsudvalget.

Claus Jørgensen anbefaler, at såfremt foreningerne har ønsker, skal de sende dem ind 
nu, fordi der kan være en økonomisk åbning fremover på grund af de fremskudte 
anlægs- og vedligeholdelsesprojekter.

Punkt B - Økonomistatus vil fremover blive forelagt Folkeoplysningsudvalget ifm. 
forventet regnskab.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Bilag:
1 Åben Bilag - Oversigt over kommunikationsindsats 37522/20
2 Åben Oversigt - foreninger og aftenskolers tilbagemeldinger ifm Covis-19 

situationen
39946/20

3 Åben Status Bevæg Dig For Livet 39510/20
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3. FOU - Ansøgninger om tilskud fra Pulje til særlige formål - juni 
2020

18.00.00.G00  20/4282  Åben sag   

Resumé
Pulje til særlige formål er en pulje, der uddeles to gange årligt, juni og december, med 
indsendelsesfrister i hhv. april og november måned.

Folkeoplysningsudvalget skal i denne sag tage stilling til fordeling af puljemidler mellem 
de indkomne ansøgninger.

Indstilling
Administrationen indstiller:

1. At ansøgningerne drøftes

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Legeområde
Bevilget 15.000 kr. med mulighed for at søge de sidste 10.000 kr., hvis der ikke opnås 
tilskud fra andre fonde.

BIF, E-sport
Bevilget 7.000 kr.

BIF, Bolde
Ansøgningen afslået. Foreningen anbefales at søge Foreningspuljen fra DIF og DGI. 
Folkeoplysningsudvalget foreslår, at der – som en nødløsning – sættes et net op.

Hvalsø, E-sport
Bevilget 15.000 kr.

Hvalsø Bridgeklub
Bevilget 4.000 kr.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Sagsfremstilling
Der er indkommet i alt 5 ansøgninger til puljen. Ansøgningerne er samlet på 90.585 kr. 
Folkeoplysningsudvalget skal tage stilling til de enkelte ansøgninger.
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Puljen udgør i alt 161.167 kr., idet der er overført 9.580 kr. fra 2019.
Puljen deles i 2 (ansøgningsrunde i pr. april og pr nov). Dvs, der er 80.585,50 kr. i hver 
pulje.

Modtagne ansøgninger til Pulje til særlige formål:

Nr
.

Ansøger Arrangement Ansøgt 
beløb

Netto-
udgift

Formål Bemærkninger

1 Christian 
Holst

Legeområde 
ifm ny  
skaterpark

25.000 En gruppe af 
brugere/borgere ønsker 
at etablere et 
legeområde i forbindelse 
med kommende 
skaterpark.

Det er ikke en 
frivillig 
folkeoplysende 
forening, der 
står bag 
ansøgningen, 
men en 
selvorganiseret 
gruppe.

2 BIF 
Fodbold

Opstart af E-
sport

5.000-
7.000

BIF fodbold ønsker at 
opstarte E-sport for at 
fastholde medlemmer

FOU har tidligere 
bevilget 7.000 
kr. til KHIF e-
sport og 23.000 
kr. til Lejre e-
sport

3 BIF 
Fodbold

Bolde til 
ungdomsspiller
ne

5.000-
7.000 

BIF søger om midler til 
indkøb af bolde til 
ungdomsspillerne, da 
boldene bliver ødelagte 
af tjørnekrat omkring 
banen.

Andre foreninger 
har lignende 
problemer.

4 Hvalsø 
IF 
Fodbold

Opstart af E-
sport

34.585 Hvalsø IF Fodbold ønsker 
at få fat i nogle unge 
mennesker, der ikke i 
forvejen er medlem af en 
idrætsforening og få dem 
involveret i foreningslivet 
og medvirke aktivt i 
forbindelse med 
indsatserne under Bevæg 
dig for livet.

FOU har tidligere 
bevilget7.000 kr. 
til KHIF e-sport 
og 23.000 kr. til 
Lejre e-sport

5 Hvalsø 
Bridgekl
ub

Åben hus 
arrangement

17.000 I forsøg på at aktivere 
flere medlemmer i 
Bridgeklubben ønsker de 
at holde åben hus ifm 
”Bridgens dag”

FOU har i 2018 
bevilget 5.000 
kr. til temadag, 
her var 
arrangementet 
det dog kun for 
foreningens  
medlemmer

 

Uddybende beskrivelse af ansøgningerne:

Legeområde i forbindelse med ny skatepark
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Formålet med lege-/klatreområdet for de mindste børn er at samle mange brugere og 
generationer et og samme sted. Med en skaterpark, træningsfaciliteter til udendørs 
styrketræning og et lege-/klatreområde til små børn, mener foreningen, at området vil 
kunne aktivere hele familien i kreativ leg og bevægelse. Potentielt kan alle bevæge sig 
samtidigt, hvilket ikke er muligt andre steder i Lejre. Det vil hermed blive Lejre 
samlingspunkt nummer 1, hvor små børn, større børn, teenagere, unge voksne, aktive 
voksne, forældre og ældre vil kunne mødes.

Der søges om tilskud på 25.000.

Opstart af E-sport 
BIF Fodbold, der holder til ved Bramsnæsvig Hallen, har ca. 200 medlemmer, primært 
børn og unge. Klubben er en breddeklub, hvor de som ofte har succes med at starte de 
helt små op.
Foreningen oplyser, at der i juni 2019 mødte 20 op til ny træning for 4-6 årige, og de 
spiller alle stadig bold i BIF. Men klubben oplever desværre også, at når ungerne rammer 
9-12 års alderen, begynder nogle at falde fra. 

Derfor ønsker klubben at prøve at starte E-Fodbold, således at de kan holde på unge, 
eller kan tiltrække nogle af de unge, som stadig søger i socialt fællesskab, men ikke 
føler, at fysisk fodbold lige er dem. 

Klubben sætter rammer, for i hvilke tidsrum, der kan spilles, og der bliver også 
udarbejdet et fysisk træningsprogram, som de skal igennem (varighed max. 10-15 min.). 
Alle træninger sluttes af i samlet flok, så man lærer, at hver enkelt spiller er en del af et 
fælleskab og et sammenhold.  

Der søges tilskud til indkøb af skærm, playstationkonsol, controllere, spil, skamler osv. 
Klubbens øvrige hold vil kunne bruge dette udstyr, hvis de vil lave sociale arrangementer 
for deres spillere, således at klubben kan skabe endnu mere fællesskab i klubben.

Der søges om tilskud på 5.000-7.000 kr.

Indkøb af fodbolde
BIF Fodbold søger om tilskud til køb af fodbolde til børne- og ungdomsspillerne, da 
mange bolde går til, når de bliver skudt ud i tjørnebuskene og hegnet.

Foreningen oplyser, at der er levende hegn på den ene side og den ene ende, og at det 
er tjørnekrat, som ødelægger boldene. Der er hegn for enden af banen, men det er så 
ødelagt, at boldene ryger igennem.

Klubben har et højt forbrug af bolde til børne- og ungdomsspillerne, på omkring 10.000 
kr.
  
Der søges om støtte på 5.000-7.000 kr. 

Etablering af e-sport i Hvalsø
Hvalsø IF Fodbold (HIF) har i november 2019 deltaget i et pilotprojekt under DBU 
omkring FIFA e-sport. Dette projekt var med henblik på opstart af turnering for 
breddeklubber i FIFA e-sport i 2020. Projektet var en stor succes, og HIF ønsker at 
deltage fremadrettet i dette og forsøge at opbygge faciliteter og tilbud til unge i Lejre 
kommune omkring det.
 
HIF ønsker at engagere børn i Lejre Kommune i et fællesskab omkring dyrkelse af e-
sport, samt at fokusere på fysisk og mental trivsel.
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En ambition for klubben er at få fat i nogle unge mennesker, der ikke i forvejen er 
medlem af en idrætsforening og få dem involveret i foreningslivet og medvirke aktivt i 
forbindelse med indsatserne under Bevæg dig for livet.

Foreningen er i dialog med Hvalsø Skole og Pomfritten omkring interesserede børn. 
Foreningen forventer en tilslutning på minimum 25 børn og unge bare til at starte med.

Der søges tilskud til indkøb af 5 playstations, monitors, controllere (2 er købt af 
klubben), kursus for 3 trænere i e-sport hos DGI, honorar til trænere/ instruktører, 
materialer og tøj til spillere og deltagelse i turneringer. I alt 48.585 kr.

Der søges støtte på 34.585 kr.

Åben hus arrangement
I forsøg på at aktivere flere medlemmer til Bridgeklubben, deltager Hvalsø Bridgeklub, 
som noget nyt i Danmarks Bridgeforbunds landsomfattende ”Bridgens Dag”, som finder 
sted den 30. august 2020. 

Bridgeklubben vil i den forbindelse arrangere et åbent hus arrangement, hvor alle kan 
komme og deltage.

Klubben henvender sig til alle fra 10 år og opefter, og det kræver ingen særlige 
forudsætninger for at deltage. Klubben forventer, at mindst 20 personer vil deltage 
udover klubbens egne medlemmer.

Der vil blive arrangeret bridgeundervisning, små bridgeturneringer og information om 
bridgens sociale sider og samvær, samt om de gavnlige virkninger bridgen har for 
ensomme, demente og andre for at holde hjernen klar og i form længst muligt. Der vil på 
dagen være instruktører til de enkelte opgaver. 
 
Bridgeklubben oplyser, at der skal skaffes diverse bridgematerialer, for at arrangementet 
kan løbe af stablen, og der skal gøres en stor formidlingsindsats for arrangementets 
afholdelse.

For at komme så bredt ud som muligt, vil der være en massiv formidlingskampagne i 
dagspressen, fremlæggelse af reklamemateriale på biblioteker, dag- og træningscentre, 
andre offentlige steder, samt biografreklame. Der søges tilskud til honorar til 
bridgeinstruktører, materialer, præmier, formidling, reklamefilm, i alt 17.000 kr.

Ansøgningerne ligger som bilag.

Kriterierne for Pulje til særlige formål:
 Nye initiativer
 Udviklingsarbejder for børn og unge
 Andre særlige formål, der efter Folkeoplysningsudvalgets skøn berettiger til ekstra 

støtte

Bilag:
1 Åben Bramsnæs Fodbold - E-sport 36484/20
2 Åben Bramsnæs Fodbold - Bolde 36460/20
3 Åben Ansøgning - Legeplads ved skaterpark 36383/20
4 Åben Hvalsø IF Fodbold - Ansøgning 37875/20
5 Åben Uddybning af ansøgning vedr legeareal ifm skaterpark 38651/20
6 Åben Hvalsø Bridge klub 39619/20
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Administrationens vurdering
Det er administrationens vurdering, at ansøgningerne kan holdes inden for kriterierne for 
Pulje til særlige formål.

Handicappolitik
Sagen har ingen handicappolitiske konsekvenser

Økonomi og finansiering
Pulje til særlige formål udgør i alt 161.167 kr. til uddeling i 2020, inkl. overførte midler 
fra 2019 (9.580 kr.)

Puljen fordeles i 2 lige store dele til ansøgningsfristen i april (der behandles på dette 
møde) og ansøgningsfristen i november, der behandles i december.

Til fordeling i denne runde er der 80.583,50 kr. – 23.790 kr. fra prisoverrækkelsen. 
Herefter er der 56.793,50 kr. til rådighed.

Der er indkommet i alt 5 ansøgninger, og der er ansøgt om i alt 90.585 kr.  
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4. FOU - Afregning 2019 - Voksenundervisning 

18.15.01.G00  20/1390  Åben sag   

Resumé
Fra Bramsnæs Aftenskole, FOF Hvalsø, FOF Midtsjælland, Kreativskolen, Lejreegnens 
Husholdningsforening(LHF), LOF Lejre og Tolstrupkoret er modtaget afregning 
vedrørende tilskud, som aftenskolerne har modtaget i 2019.

Endvidere er modtaget regnskab for debatskabende aktiviteter for FOF Hvalsø, 
Kreativskolen og Lejreegnens Husflidsforening (LHF). 

De øvrige aftenskoler har ikke arrangeret debatskabende arrangementer, hvorfor der 
ikke her foreligger regnskaber.

Folkeoplysningsudvalget skal tage stilling til, hvorvidt aftenskoler, der har haft 
merforbrug, får dækket deres underskud af de tilbagebetalte tilskudsmidler. 

Indstilling
Administrationen indstiller:

1. At tilskudsregnskaberne godkendes, og indberetningerne tages til efterretning.
2. At i alt 126.270 kr. udbetales til FOF Hvalsø, FOF Midtsjælland og Lejreegnens 

Husflidsforening.
3. At 16.330 kr. udbetales til FOF Hvalsø. 
4. At administrationen skriver til aftenskolerne om muligheden for at ansøge om 

anvendelse af de resterende tilbagebetalingsmidler til andre formål end 
undervisning.

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Indstillingerne godkendt.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Sagsfremstilling
I henhold til Folkeoplysningsloven samt Lejre Kommunes retningslinjer for tilskud til 
folkeoplysende voksenundervisning i Lejre Kommune, skal aftenskolerne senest den 31. 
marts 2020 aflægge regnskab for de bevilgede tilskud for kalenderåret 2019.

Det fremgår af retningslinjerne, at:
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 Tilskuddet til undervisning, studiekredse og foredrag ikke må overstige 1/3 af de 
samlede lønudgifter til lærere og ledere. 

 Tilskuddet til undervisning og studiekredse for deltagere med handicap, i relation 
til undervisningen i et konkret emne, ikke må overstige 8/9 af de samlede 
lønudgifter til lærere og ledere.   

 Tilskuddet til instrumentalundervisning ikke må overstige 5/7 af de samlede 
lønudgifter til lærere og ledere.

 Tilskuddet til mulighed for opstart af nye hold ikke overstiger 2/3 af den samlede 
lønudgifter til lærere og ledere.

Tilskud til undervisning
Administrationen har udarbejdet en samlet oversigt over aftenskolernes afregninger 
fordelt på de forskellige tilrettelæggelsesformer. Det fremgår af oversigten, at nogle af 
aftenskolerne ikke har kunnet udnytte deres tilskud fuldt ud. Beløbet er i alt på 258.194 
kr., som skal tilbagebetales. Andre aftenskoler kunne have udnyttet et højere tilskud, - 
et beløb på i alt  126.270 kr.

10% midler
Aftenskolerne har mulighed for at anvende 10% af tilskudstilsagnet til debatskabende 
aktiviteter (Disse 10% må ikke anvendes til undervisning).

Der skal aflægges regnskab for de debatskabende aktiviteter. Beløb, der ikke anvendes, 
skal tilbagebetales. 

Administrationen har udarbejdet en oversigt over forbrug af midler  til debatskabende 
arrangementer. Det fremgår, at der skal tilbagebetales i alt 52.825 kr., og der er 
aftenskoler, der kunne have udnyttet et højere tilskud til debatskabende aktiviteter, i alt 
16.330 kr.

Bilag:
1 Åben Afregning 2019 - voksenundervisning - 1 38868/20

Administrationens vurdering
Administrationen har gennemgået det indsendte materiale og konstateret, at de 
udbetalte tilskud er anvendt i overensstemmelse med Folkeoplysningsloven og Lejre 
Kommunes retningslinjer for tilskud til den folkeoplysende voksenundervisning.

Handicappolitik
Sagen har ingen handicappolitiske konsekvenser.

Økonomi og finansiering
Aftenskolernes samlede tilbagebetalinger for 2019, (undervisning og debatskabende 
arrangementer) er i alt 311.019 kr. (258.194 kr. + 52.825 kr.)

Det fremgår af retningslinjerne, at tilbagebetalingen af tilskudsmidler kan anvendes til 
dækning af underskud til aftenskoler, der har kunnet udnytte et større tilskudstilsagn.

Det samlede beløb for aftenskoler, der kunne have udnyttet et større tilskud 
(undervisning + debatskabende arrangementer) udgør i alt 142.600 kr. (126.270 kr. + 
16.330 kr.)
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Endvidere kan tilbagebetalingsmidlerne, efter Folkeoplysningsudvalgets afgørelse, 
anvendes til andre formål end undervisning, f.eks. materialeanskaffelse, lokaleleje, 
kurser o. lign.
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5. FOU - Arbejdsgrupper - Status juni 2020

18.00.00.G00  20/431  Åben sag   

Resumé
Folkeoplysningsudvalget har nedsat en række arbejdsgrupper med henblik på udvikling 
af forskellige områder inden for folkeoplysningen.

Folkeoplysningsudvalget gennemgår status for de forskellige arbejdsgrupper.  

Indstilling
Administrationen indstiller:

1. At sagen drøftes.

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Bevæg dig for Livet
Intet nyt. Jørgen Olsen inviterer til møde.

Synliggørelse af Folkeoplysningsudvalget
Intet nyt.

Prisoverrækkelsesarrangementet og Frivillig Fredag
William S. Jacobsen orienterede kort om status. Dialogmøde med Udvalget for Kultur & 
Fritid den 6. maj 2020, hvor arrangementet blev vendt. Arbejdsgruppen har afholdt 
møde den 11. maj 2020. Et flertal fra arbejdsgruppen ønsker ikke Frivillig Fredag og 
prisoverrækkelsesarrangementet sammenlagt. Christian F. Andersen var ikke enig i 
beslutningen. Punktet tages op igen på kommende møde i Folkeoplysningsudvalget.

Tilskudsordninger – aktivitetstilskud/lokaletilskud
Gruppen afholder møde den 22. juni 2020.

Synliggørelse af tilskudsordninger/tilskudsfrister
Punktet tages af, da opgaven ligger i administrationen.

Budget
Christian F. Andersen oplyser, at det er den samme budgetproces, der er fastholdt. 
Folkeoplysningsudvalget ønsker oplysninger om fristerne for budgetønsker, og hvor 
budgetønsker skal sendes hen.

Dialogmøde
William S. Jacobsen orienterede om, at følgende punkter blev diskuteret på dialogmødet 
mellem Folkeoplysningsudvalget og Udvalget for Kultur & Fritid den 6. maj 2020:

 Frivillig Fredag
 Mulighed for særlige puljemidler til unge
 Aflevering af regnskaber ifm. Covid-19
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 Mulige konsekvenser for det kommende år ift. de manglende aktiviteter i 
foreningerne. Der vil være et punkt på et af de kommende møder i Udvalget for 
Kultur & Fritid om konsekvenserne for foreningerne i 2021

 Fordeling af budgettet på FOU-området
 Facilitets- og idrætspolitik

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Sagsfremstilling
Bevæg dig for livet
Arbejdsgruppen skal arbejde med input til projektet ”Bevæg dig for livet”
Arbejdsgruppen består af: Jørgen Olsen, William S. Jacobsen, Albert Hansen.

Synliggørelse af Folkeoplysningsudvalget
Folkeoplysningsudvalget ønsker at synliggøre udvalgets arbejde, f.eks. hvilke muligheder 
der er for at søge tilskud.
Arbejdsgruppen består af: Lars Kaae Wagner og Peter Rasmussen. 

Prisoverrækkelsesarrangement og Frivillig Fredag
Folkeoplysningsudvalget ønsker at udvikle arrangementet.
Der arbejdes på at finde en model, hvor Frivillig Fredag og 
Prisoverrækkelsesarrangementet slås sammen. Samtidig foreslås det, at en mindre 
gruppe ser på denne model.

Den nuværende arbejdsgruppe, vedrørende prisoverrækkelsesarrangementet, består af: 
Kurt Larsen, Christian F. Andersen, Peter Rasmussen, William S. Jacobsen og Anne 
Lauridsen.

Beslutning fra Folkeoplysningsudvalgets møde den 15. april 2020:
Claus Jørgensen oplyste, at Udvalget for Kultur & Fritid anbefaler, at Prisoverrækkelse og 
Frivillig Fredag slås sammen. 

Folkeoplysningsudvalget ønsker ligeledes, at arrangementet Frivillig Fredag og 
Prisoverrækkelsesarrangementet slås sammen, således at der blot er et samlet 
hyldestarrangement årligt. Dog mener Folkeoplysningsudvalget ikke, at arrangementet 
skal afholdes før 2021, da der allerede har været afholdt prisoverrækkelsesarrangement i 
år, og på grund af covid-19 er Frivillig Fredag måske udfordret. Endvidere ønsker 
Folkeoplysningsudvalget bedre tid til planlægningen.

Folkeoplysningsudvalget ønsker, at der afholdes fælles arbejdsmøde mellem 
repræsentanter for Folkeoplysningsudvalget og Udvalget for Kultur & Fritid med henblik 
på planlægning af arrangementet, herunder justering af økonomi.

Arbejdsgruppen skal se på, om det kan lade sig gøre at placere arrangementet på datoen 
for den nationale hyldestdag Frivillig Fredag. Folkeoplysningsudvalget ønsker, at der skal 
være opmærksomhed på, at hædringerne får rimelig plads i arrangementet. 
Administrationen rammesætter møde.

Den 4. maj 2020 blev der afholdt møde mellem repræsentanter fra 
Folkeoplysningsudvalget og Udvalget for Kultur & Fritid, samt administrationen, hvor det 
blev aftalt, at arbejdsgruppen vedrørende prisoverrækkelse mødes og drøfter tanken om 
at slå de to arrangementer sammen i 2021.
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Endvidere blev det aftalt, at arbejdsgruppen for Frivillig Fredag arbejder videre med 
arrangementet ”Frivillig Fredag” for 2020, eventuelt som et udendørs arrangement.
Arbejdsgruppen for prisoverrækkelse har afholdt møde den 11. maj. Indstillingen fra 
gruppen var, at der ikke er stemning for, at arrangementerne slås sammen. 

Folkeoplysningsudvalget drøfter videre på dette møde, hvilke forventninger udvalget har.

Tilskudsordninger – Aktivitetstilskud/Lokaletilskud
Folkeoplysningsudvalget ønsker at udvikle tilskudsordningerne.
Arbejdsgruppen består af: Ole Meibom, Torben Olsen, Jens Nielsen.

Synliggørelse af tilskudsordninger/tilskudsfrister
Der ønsker øget synliggørelse og fokus på tilskudsordninger og tilskudsfrister.
Folkeoplysningsudvalget drøfter, hvilke muligheder der er for at synliggøre 
tilskudsordninger og frister for foreninger og aftenskoler.
Folkeoplysningsudvalget skal under dette punkt nedsætte en arbejdsgruppe vedrørende 
synliggørelse af tilskudsordninger.

Budget
Arbejdsgruppen skal arbejde med forslag til budget.
Arbejdsgruppen består af: Peter Rasmussen, William S. Jacobsen og Ole Meibom.

Dialogmøder
Dialogmødet med Udvalget for Kultur & Fritid afholdes den 6. maj 2020. 
William S. Jacobsen orienterer om dialogmødet.
Deltagere i dialogmøde: Peter Rasmussen, Anne Lauridsen og William S. Jacobsen.

Handicappolitik
Sagen har ingen handicappolitiske konsekvenser.

Økonomi og finansiering
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6. FOU - Ansøgning om godkendelse som frivillig folkeoplysende 
forening - Ny Koncert Lejre

18.00.00.G00  20/4238  Åben sag   

Resumé
Foreningen Ny Koncert Lejre fremsender ansøgning om godkendelse som frivillig 
folkeoplysende forening i Lejre Kommune.

Folkeoplysningsudvalget skal tage stilling til, om udvalget vil godkende foreningen Ny 
Koncert Lejre som frivillig folkeoplysende forening

Indstilling
Administrationen indstiller:

1. at foreningen Ny Koncert Lejre godkendes som frivillig folkeoplysende forening i 
Lejre Kommune.

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Indstillingen godkendt.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Sagsfremstilling
Ny Koncert Lejre er en gruppe, der ønsker at starte en frivillig folkeoplysende forening i 
Lejre kommune.

Foreningen har holdt stiftende generalforsamling den 4. maj 2020, hvor bestyrelsen er 
nedsat, og vedtægterne godkendt. 

Foreningens formål er at skabe og afholde koncerter for de unge mellem 15 og 25 år. 

Følgende forudsætninger skal være opfyldt for at blive godkendt som frivillig 
folkeoplysende forening:

 Foreningen skal bygge på et aktivt medlemskab og bestå af mindst 5 betalende 
medlemmer

 Foreningen skal være åben for alle, der kan tilslutte sig foreningens formål, og 
være hjemmehørende i Lejre Kommune

 Foreningen skal være demokratisk opbygget
 Foreningen skal have vedtægter, hvoraf følgende fremgår:

Formålet med foreningsdannelsen, hvordan bestyrelsen vælges, procedure for 
vedtægtsændringer, hvem der har tegningsretten, og hvad der sker med 
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foreningens overskud ved ophør for foreningen, samt beskrivelse af formue og 
regnskabsforhold

Folkeoplysningsudvalget skal på baggrund af en samlet vurdering af oplysningerne tage 
stilling til, om betingelserne er opfyldt, og om foreningen har en sådan tilknytning til 
kommunen, at den er hjemmehørende her.

Folkeoplysningsudvalget skal endvidere kategorisere foreningen med henblik på 
eventuelt tillskud efter principperne i retningslinjer for aktivitetstilskud.

Bilag:
1 Åben Vedtægter.docx 36119/20

Administrationens vurdering
Såfremt Folkeoplysningsudvalget vurderer, at foreningen kan godkendes som frivillig 
folkeoplysende forening, vurderer administrationen, at Ny Koncert Lejre skal 
kategoriseres under ”Foreninger, kultur med tilskudsfaktor 0,32.

Det  er administrationens vurdering, at foreningen Ny Koncert Lejre lever op til 
kriterierne for at blive godkendt som frivillig folkeoplysende forening i Lejre Kommune.

Handicappolitik
Sagen har ingen handicappolitiske konsekvenser.
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7. FOU - Fordeling af haltider i Bramsnæsvighallen 2020-21

82.00.00.G00  20/4013  Åben sag   

Resumé
I forbindelse med den årlige booking af tider i kommunens haller er der problemer med 
at få fordelingen til at gå op i Bramsnæsvighallen, og parterne kan ikke nå til enighed. 
Der er tale om tider i Bramsnæsvighallen for BIF fodbold og KHKS håndbold. 
Administrationen har kontaktet parterne for at få uddybet deres synspunkter.

Folkeoplysningsudvalget skal tage stilling til fordelingen.

Indstilling
Administrationen indstiller:

1. At foreningerne skiftes til for et år af gangen at have tiden tirsdag fra kl. 17.00-
18.00, således at BIF får tildelt tiden i år, og KHKS får tildelt tiden til næste år.  

Beslutningskompetence
Folkeoplysningsudvalget

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Folkeoplysningsudvalget besluttede, at foreningerne skiftes til at råde over tidspunktet 
tirsdag fra kl. 17.00 – 18.00 hver anden uge.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen

Sagsfremstilling
Brugerrådet fra Bramsnæsvighallen har indsendt anmodning om hjælp fra 
Folkeoplysningsudvalget til den årlige timefordeling i Bramsnæsvighallen.

På timefordelingsmødet har repræsentanter fra foreningerne, der bruger hallen været 
samlet, men der er ikke opnået enighed. 

Det drejer sig, som tidligere år, om en time på tirsdage kl. 17 – 18, hvor BIF Fodbold og 
KHKS Håndbold begge ønsker tiden.

Brugerrådet har indsendt skema over den aftalte timefordeling for Bramsnæsvighallen og 
oplyser, at BIF Fodbold har booket for indendørssæson i perioden 12.10.2020 – 
30.03.2021, og KHKS ønsker hele sæsonen.
KHKS Håndbolds bemærkninger
KHKS håndbold er en håndboldklub i stor fremdrift. Klubben har omkring 220 spillere.
Til den kommende sæson får de 3 nye årgange i børne- og ungdomsafdelingen. Det 
ligger stort pres på i forvejen manglende haltid.
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I sæson 2019/20, har KHKS været nødt til at tage gangen mellem skolen og hallen i brug 
til opvarmning, da det ikke var muligt at få tid i multisalen, og der samtidig blev taget tid 
fra  dem i hallen. 

Foreningen oplyser, at det på ingen måde er en optimal løsning, men for at få deres 
træningstider til at gå op har det været nødvendigt. Det er svært at nå alle hold med de 
små årgange, inden det bliver for sent på dagen. 

Endvidere oplyser foreningen, at de hele tiden forsøger at være kreative og udnytte 
tiderne så optimalt som muligt. De har brug for at få mere tid i hallen, blandt andet fordi 
de får flere årgange i børne- og ungdomsrækkerne til den kommende sæson.

Administrationen har kontaktet foreningen for at høre, om de har yderligere 
bemærkninger til sagen. Det har de ikke.

BIF fodbolds bemærkninger
BIF Fodbold er en klub med ca. 40 medlemmer fordelt på 7 årgange.

Foreningens ønsker vedrører perioden efter efterårsferien til 1. april. Det vil sige, at i 
perioden op til efterårsferien og perioden efter 1. april, kan hallen bruges af andre 
foreninger.

BIF fodbold oplyser, at de igen i år har begrænset deres ønsker til mindst muligt, da de 
er klar over, at der er mange foreninger, som ønsker tider i Bramsnæsvighallen. Derfor 
tilbyder de kun en enkelt times træning til hver af deres årgange om ugen. 

Foreningen oplyser endvidere, at de har mange årgange samlet på flere af deres tider, og 
at foreningen  sagtens kunne bruge flere timer i hallen, hvis der var mulighed for det. 

Skema med ønskerne er vedlagt som bilag.

Bilag:
1 Åben Bramsnæsvighallen bookinger 2020 - 2021 

Folkeoplysningsudvalget.pdf
38661/20

2 Åben KHKS håndbold - bemærkninger 38662/20
3 Åben BIF Fodbold - bemærkninger 38663/20

Administrationens vurdering
Administrationen gør opmærksom på, at prioritering ved anvisning af lokaler i henhold til 
Folkeoplysningsloven er følgende:

• Aktiviteter for børn og unge
• Folkeoplysende voksenundervisning
• Aktiviteter for voksne

Handicappolitik
Sagen har ingen handicappolitiske konsekvenser.

Økonomi og finansiering
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8. FOU - Eventuelt

    Åben sag   

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Administrationen sender oversigt over samtlige foreninger og aftenskoler samt 
tildelingsfaktor til Folkeoplysningsudvalget.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen
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9. FOU - Godkendelse af referat

    Åben sag   

Beslutning Folkeoplysningsudvalget den 04-06-2020
Godkendt.

Afbud:
Anne Marie Jensen
Hanne Christensen
Lars Kaae Wagner
Peter Rasmussen



Kommunikation til foreningerne i 
perioden med Covid-19 nedlukning

Kommunikationsindsatser - Center for Kultur & Fritid

Kommunikationsindsatser
 Brev til foreninger om nedlukning af faciliteter
 Plakater om lukning på bygninger
 Information om lukning på hjemmeside
 Aflysninger i bookingsystem på alle lokationer med årsagsbegrundelser
 Nyt site på oplevlejre.dk (lejre.dk) med fokus på det virtuelle møde
 Artikler og pressemeddelse i lokalaviser omkring det virtuelle og med 

fokus på at understøtte foreninger og frivilligheden
 Opfølgende kommunikation ifm. forlængelse af lukninger 
 Brev til alle foreninger ifm. genåbningen - fase 1
 Brev til alle foreninger ifm. genåbningen - fase 2
 Brev til alle foreninger og aftenskoler efter møde i Udvalget for Kultur &  

Fritid den 6. maj 2020 ifm. beslutning om udbetaling af aktivitets- og 
lokaletilskud m.v.

Direkte dialog ifm. alle kommunikationsindsatser 
 I alle breve, i lokalaviser og på hjemmeside er der opfordret til dialog og 

kontakt, hvis der er kommentarer og spørgsmål. Telefonnumre og 
mailadresser til relevante medarbejdere er kommunikeret meget tydeligt. 

 Denne dialogform har taget væsentlig tid, da mange frivillige og 
foreninger har haft mange spørgsmål. Blandt andet om, hvordan 
foreningerne skulle forholde sig ifm. nedlukning m.v.

 I forbindelse med de gradvise åbninger har der været stigende kontakt 
for at få hjælp og vejledning.

 Alle mails er søgt besvaret indenfor max 48 timer (90 pct. besvaret 
indenfor et par timer), og telefonopkald er søgt besvaret indenfor en 
time. 

 Telefon og mail har været åben udenfor arbejdstid med fokus på at 
hjælpe og vejlede i en svær tid for foreningslivet. 
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Kommunikationsindsatser - Bevæg dig for Livet, Lejre
Presse

 Omtale i Lejre Lokalavis i uge 20: Flere medlemmer i idrætsforeninger
 Omtale den 18. april 2020 i Dagbladet Roskilde: Idrætsforeninger i vækst 
 Omtale den 29. april 2020 i Hornsherred Lokalavis: Idrætsforeninger i 

vækst

Opslag på Facebook 
 ”Hvad kan du gøre derhjemme” - opslag om, hvad du kan gøre i haven, i 

hjemmet, i nærliggende natur for at holde dig i form
 ”Inspiration til øvelser, du kan lave derhjemme – sammen med familien” – 

lille video med øvelser
 Springnørden fra Kirke Hyllinge – hvordan tilrettelægger Martin Hørbye sin 

gymnastikundervisning hjemme fra stuegulvet?
 Online træning fra KHIF gymnastik
 #Skridtogskrald kampagne – vi går sammen, hver for sig og samler affald
 Konkurrence fra #skridtogskrald
 Online hjælp og inspiration vedrørende Skatepark og Parkour
 Webinar fra Motivu til idrætsforeninger om, hvordan de kan rekruttere 

endnu flere medlemmer
 Webinar fra DGI Midt- og Vestsjælland om Corona Q&A jura for foreninger
 Hvalsø Gymnastik laver online træning for alle
 Gratis webinar om juridiske spørgsmål for foreninger under Coronatiderne
 Online kursus for foreninger om, hvordan de skal forholde sig, hvis de har 

lønnede trænere/ledere
 Webinar – ”hvordan bevarer vi fællesskabet, når vi skal stå sammen – 

hver for sig”

Nyhedsbrev Bevæg dig for Livet
 ”Fællesskaber på nye måder” – hvordan kan foreninger holde fast i kontakten til 

medlemmerne og tilrettelægge online træninger
 Træn sammen, hver for sig – link til træn selv App og andre tips til en aktiv 

hverdag
 Information om udsendelse af Benchmarkundersøgelse
 Udsættelse af Gå-værter – ”men husk at gå en tur”
 Husk at søge puljer

Hjemmeside Bevæg dig for Livet, Lejre
 Jævnlige opdateringer om puljer, online træning, åbning af faciliteter/aktiviteter



Side 3 af 3

Nyhedsbrev Idrætsliv DIF
 Når foreningslivet åbner igen

Øvrig information fra DIF og DGI
 DIF har udsendt informationer og anbefalinger samt foreningsinspiration 

løbende
 DGI har udsendt informationer og anbefalinger samt foreningsinspiration 

løbende
 De respektive forbund har udsendt informationer og anbefalinger samt 

foreningsinspiration løbende
 Landsdelsforeningerne har udsendt informationer og anbefalinger samt 

foreningsinspiration løbende



Tilbagemeldinger fra foreninger og aftenskoler vedrørende Covid-19 situationen

Forening

Gevninge håndbold
og Gevninge Fodbold

FDF Gevninge 
Sæby
Svømmeforening/
svømmebad

KHIF 



Problematik Økonomi
vedr. Deltagelse på Roskilde festival:
Gevninge håndbold og Gevninge fodbold deltager hvert år på Roskilde festival. Vi mister en
stor indtægt ved at Roskilde festival er blevet aflyst. De var 108 frivillige personer.. De
penge de tjener ved at deltage som frivillig på Rokilde festival er med til at deres børn i
håndbold klobben og fodbold klubben kan få tilskud når de deltager i stævner og sociale
arrangementer m.m. Tilskuddet til vores spiller gør at alle kan deltage så egen betalingen
ikke er for høj. 112.080,00
Roskilde Festival: FDF Gevninge er hvert år på Roskilde Festival og arbejde, og sidste år gav
det et overskud på kr. 15.000 til foreningens arbejde. Et ganske betydeligt beløb, som vi
kommer til at mangle i år som indtægt. 15.000,00
Da vi ikke som Svømmeforening har nogen udgifter/indtægter, når ikke vi kan komme i
vandet – vælger vi ikke at søge om tilskud.
Vores økonomi er ok, og der er mange, der har mere brug for det end os. -
Skytteforeninge: stævner, salg af artikler, kiosk 52.560 kr.
Håndbold: Dyreskue, st. hestedag, cafeteria og sponsor 98.000 kr.
Fodbold: Mistet vedr festival , kampdag/sommerfest, fodboldskole, skt hans og sponsorer i
alt 90.000 kr.
Tri: FjordTri aflyst, 50.000 kr.
Gymnastik: 10.000 kr
Badminton: Salg af bolde, sommertræning og cykelløb, 90.000 kr.
De øvrige afdelinger - Løbeklubben, "Fitness",Tennis, Cykelmotion vurderes overordnet at
have
beskedne tabte indtægter. Der er derfor alene afsat et skønnet beløb, da jeg ikke har haft
mulighed
for at indhente tal fra disse afdelinger og regnskaberne kun har begrænset salgsindtægter

385.560,00

Tilbagemeldinger fra foreninger og aftenskoler vedrørende Covid-19 situationen



Kontaktperson

Britt N. Pedersen 22386041

Jesper Kejlhof 40727067

Linda Sylvest

Ib Tinghøj



   
   

Status for Bevæg dig for Livet Lejre maj 2020 
  

Bevæg Dig for livet i Lejre er godt undervejs Covid 19 tiltrods.  

Udvikling af handleplaner for Børne og Unge, børnefamilieforældre samt for seniorer er på vej - og en solid 

kommunikations strategi er ligeledes på trapperne.  Vi forventer at kunne behandle oplægget til handleplan 

for seniorer og kommunikationsplan på styregruppemøde efter sommerferien.  

Foreningerne har kæmpet godt med at bevare kontakten til medlemmerne og flere har lavet online 

træning. Der opstår naturligvis usikkerhed om økonomi og medlemmer i en tid som denne. Foreninger, der 

mister indtægter pga. aflyste stævner, events, salgsboder, store løb og de festivaller, hvor de skulle have 

knoklet som frivillige hjælpere. Usikkerheden over, hvornår vi igen må mødes i fællesskaber giver en 

naturlig forsigtighed blandt folk i forhold til at tilmelde sig næste sæson. Alt dette påvirker foreningernes 

økonomi og grundlag. Der er derfor hårdt brug for kulturministeriets hjælpepakker. Ved den første 

genåbning medio april har mange foreninger været gode til at tilpasse deres aktiviteter og komme i gang 

med træning i mindre grupper og på behørig afstand. Heldigvis higer vi efter de aktive fællesskaber. Det 

bliver vigtigt, at arbejde for at få alle de, som har været aktive med hjemmetræning og bevægelse i naturen 

med i foreningsfællesskaberne når vi igen må mødes i forsamlinger.  

Udvalget for Kultur og Fritid behandler på mødet d. 6. maj et oplæg, der skal sikre fortsat udbetaling af 

støtte (aktivitets- og lokaletilskud m.v.) til aftenskolerne og de folkeoplysende foreninger under 

nedlukningen – selvom de frivillige folkeoplysende foreninger og aftenskolerne principielt ikke opfylder 

betingelserne for at modtage disse tilskud, da der ikke foregår aktiviteter. 

Fremgang i medlemstal  

Hvert år i april måned udkommer de officielle medlemstal fra det Centrale Fælles Register CFR på baggrund 

af de medlemstal, foreningerne melder ind i januar måned. I Lejre Kommune er der fra 2018-2019 en flot 

medlemsfremgang. Det er interessant, at kvinder/piger står for ca. 74 % af den samlede fremgang og går 

frem i stort set alle aldersgrupper. Det er skønt at se, at mænd over 70 år også viser sig at finde vej til 

foreningsfællesskaberne i Lejre og så er der stor opbakning til foreningslivet også blandt de helt mindste fra 

0-6 år. De klassiske idrætter som fodbold, håndbold, badminton og ridning har haft god fremgang men også 

vandsport og cykling vinder frem.  

Uddybende:  

Kommunikation 

 Der er nedsat et team i CKF administrationen, der skal understøtte de frivillige. Der arbejdes 
løbende på en styrket platform, der skal gøre det lettere at være frivillig i Lejre. 

 I denne tid har der været behov for at understøtte foreninger i, at bevare kontakten til deres 

medlemmer. Mange foreninger har lavet online træning og lagt det ud til glæde for alle og ikke kun 

betalende medlemmer 

 Der har været god presseomtale på 

o Medlemstal fra CFR, som bliver offentliggjort hvert år i april måned. Der er positive 

tendenser i Lejre med en flot fremgang. Når vi dykker ned i tallene, kan vi se, at 

kvinder/piger står for ca. 74% af den samlede fremgang. Der er flot fremgang for de 

mindste (0-6 år) og for mænd +70 år. Der er udsendt overordnede pressehistorier ud nu 



   
   

som bliver fulgt op af forenings- og personlige historier både til presse, Facebook og 

hjemmeside. 

o Fremrykning af anlægsinvesteringer i Lejre Kommune. DIF kommunikation har kontaktet 

Lejre Kommune for dækning af dette. 

 Der er ved at blive udviklet en kommunikationsstrategi og en kommunikationsplan for BDFL Lejre. 

Når oplæg er klar sparres med DGI MVS. Den består af: 

o en overordnet strategi, som består af en kernefortælling for BDF Lejre, mål for 

kommunikation samt nogle strategiske valg, målgruppebeskrivelse samt beskrivelse af 

kommunikationskanaler. 

o en kommunikationsplan for hver enkelt målgruppe/aldersgruppe med udspecificering af 

kommunikationskanaler og ”ambassadører” for indsatserne i hver målgruppe. 

Kommunikationsplanen fungerer som et internt arbejdsredskab til at nå de strategiske mål 

for visionsaftalen. Den indeholder desuden en guide til brug af skabeloner og logoer 

Børn og Unge (samt børnefamilieforældre) 

På sidste styregruppemøde blev handleplanen for denne indsats godkendt og der skulle nu nedsættes 

netværksgrupper. Dette arbejde har desværre været indlysende ramt af Covid 19, men er nu ved at blive 

genoptaget – men vi må altså forvente lidt forsinkelse hér.  

Seniorer 

Her pågår arbejdet med at få produceret oplægget til handleplan  

 Mandag d. 25. maj ligger en planlagt procesdag, hvor ledere og repræsentanter fra  

o Plejecentre og hjemmeplejen 

o Aktivitetscentre og Genoptræning/Sundhed 

mødes og dels laver en kortlægning af eksisterende initiativer samt udvælger indsatser og 

handlinger for målgrupperne. Her er der lagt op til, at vi får inspirationsoplæg fra 

samarbejdspartnere fra DAI (Dansk Arbejder Idrætsforbund), DGI, CHS (Center for Holdspil og 

Sundhed) med flere. Udbyttet fra dagen bliver prioritering af konkrete indsatser samt en 

handlingsplan for indsatserne. 

 Der opstartes et netværk for idrætsforeninger der har/gerne vil have aktiviteter for seniorer. 

Netværket skal dels kortlægge eksisterende tilbud og udvikle tiltag for rekruttering af flere 

deltagere til disse.  Netværket skal også udvikle nye aktiviteter og tiltag, der skal sikre, at flere 

borgere i aldersgruppen +60 bliver aktive. Det kunne være fælles ”åben hus/kom og prøv” 

aktiviteter, kampagnen ”tag en ven med” (den har haft stor succes i andre dele af Danmark) eller 

bedre kommunikation. Der er sat midler af i DGI til at understøtte foreningernes brug af 

kommunikationskanaler til PR og rekruttering af medlemmer og frivillige.  

Konkrete indsatser 

- Et temamøde om skatebaner og parkour resulterede i, at to grupper søgte og fik penge til at udvikle 

bedre forhold for skatemiljøer i Lejre. Den ene er Bramsnæsvig, hvor man har fået 40.000,- til en ny 

halfpipe samt evt. reparation af nuværende skatepark. Den anden er Vores Skatepark, som fik 

30.000,- og nu er ved at have rejst midler til at kunne komme i gang med at etablere både 

skatepark og udendørs træningsanlæg. 

- Flere har fået godkendt ansøgninger til BDFL puljen til udviklingsinitiativer: 



   
   

o Motionsfodbold til +60 i Hvalsø 

o Genaktivering af kvinde/pigefodbold i Hvalsø 

o Gå-værter og Gå-fællesskaber (udsat) 

o Natureventyr – App til bevægelse og oplevelser i naturen 

o Sommerferieaktiviteter for børn (desværre aflyst centralt fra men enkelte foreninger laver 

sommerferie aktiviteter) 



Ejby d. 17/2-2020

Kære Ina Frederiksen, 

På vegne af Fodboldklubben Bramsnæs FB, ansøger vi om penge til opstart af 
Bramsnæs FB E-Fodbold. 

Vi er en Fodbold klub, som holder til ved Bramsnæsvig Hallen i Ejby, vi har ca. 
200 medlemmer primært børn og unge, vi er en bredde klub, hvor der er plads til 
ALLE, uanset niveau, hudfarve, handicap eller andet, hos os skal ALLE kunne 
spille fodbold hvis de vil det, vi har som ofte stor succes med at starte de helt 
små op, da vi startede op i juni 2019, med 4-5-6 årige, mødte der 20 unger og de 
spiller alle stadig bold hos os, når det så er sagt, oplever vi også, at når 
ungerne rammer 9-12 års alderen, begynder nogle at falde fra, nogle falder fra 
af naturlige årsager, mens andre falder fra på deres fodbold egenskaber, de 
føler sig ikke gode nok i forhold til nogle af deres jævnaldrende, hvilket vi 
syntes er brand ærgeligt, ikke kun for klubben, men i den grad for deres sociale 
adfærd, derfor prøver vi nu, i tråd med at DBU netop har lanceret DBU E-
Fodbold liga for bredde klubber, at starte Bramsnæs FB E-Fodbold op, således 
at vi kan holde på unge drenge, eller vi kan tiltrække nogle af unge, som stadig 
søger i socialt fællesskab, men ikke føler at fysisk fodbold lige er dem. 

Hos Bramsnæs FB E-Fodbold, kan man ikke bare komme med en halv liter cola, 
sætte sig og spille og så bare gå hjem når man er færdig, vi sætter nogle 
rammer, for i hvilke tidsrum der kan spilles og der bliver også udarbejdet et 
fysisk træningsprogram, som de skal igennem (varighed max. 10-15 min.) og 
alle træninger sluttes af i samlet flok, så man lære at hver enkelt spiller, er en 
del af et fælleskab og et sammenhold.  

Vi søger et støtte beløb, på 5-7.000,- Dkr. 

Beløbet er udelukkende med til, at dække indkøb af materiel til at kunne spille 
på. Skærm, Playstation konsol, kontrollere, spil, skamler osv. 

Klubbens øvrige hold, vil kunne bruge dette udstyr, hvis de vil lave sociale 
arrangementer for deres spillere, således at vi kan skabe endnu mere 
fællesskab i vores klub. 

Vi håber i vil kigge positivt på dette tiltag

Mvh. Ole Baltzersen, Ungdoms Formand Bramsnæs FB. 



Ejby d. 17/2-2020

Kære Rikke Hjulmann, 

Vedr. Støtte fra Bevæg dig for livet. 

På vegne Fodbold klubben Bramsnæs FB i Ejby, vil vi gerne anmode om 
økonomisk støtte. 

Vores fodbold klub, hører til ved Bramsnæsvig Hallen i Ejby, et sted som vi er 
rigtig glade for at være, klubben har altid lagt her og der er rigtig mange 
minder, desværre har vi nogle ret store udfordringer… da man i sin tid, anlagde 
træningsbanen, som er den bane der ligger lige ud for hallen, der skulle der jo 
plantes noget levende hegn langs siden af banen, dette blev desværre til 
tjørnebudske osv. og et hegn, i takt med at årene er gået, har kommunen ikke 
kunne vedligeholde hegnet og det er stille og roligt forfaldet, hvilket desværre 
betyder, at der er kæmpe store huller i det hegn, dette sammenhængt med at 
der er tjørnebudske på både side og i den ene ende af vores trænings bane gør, 
at vi har et ret højt forbrug af bolde i lille vores klub… 

Vi har spurgt kommunen om de vil se på, at renovere hegnet eller skifte det, det 
er der desværre ikke penge til, det er som sagt også en bekostelig affære 
efterhånden, det er slidt… 

Derfor prøver vi nu løkken ved jer, om i vil støtte os med nogle penge til nye 
bolde, til vores børn og unge, vi bruger ca. 10.000,- dkr. hvert år på at købe nye 
bolde, det er penge, som vi hellere ville bruge på stævner, ture og andre 
oplevelser for vores unge. 

Vi ansøger derfor om et tilskud på: 5-7.000,- Dkr. 

Som udelukkende, går til at dække en del af vores udgifter til bolde. 

Vi håber i ser positivt på vores ansøgning. 

Mvh. 

Ole Baltzersen, Ungdoms Formand Bramsnæs FB



 

 

 
 

 
 

Ansøgning om midler fra Folkeoplysningspuljen 
 
 
Hvem kan søge: Enkeltperson, gruppe, laug, forening, personkreds 
Navn  

Adresse  

Postnr. og by  

Telefonnr.  

E-mail  

Ansvarlig kontaktperson  

 
Projekt/aktivitet: Beskriv projektet/aktiviteten specifikt 
 

 

 

 

 

 

 

 
Budget for projektet/aktiviteten  
  

  

  

  

  

  

  

I alt Kr. 

Andre indtægter 

Heraf evt. brugerbetaling Kr. 

Tilskud fra foreninger, fonde eller anden form for støtte. 

Oplys hvem der støtter med hvilket beløb. 

Kr. 

Der søges om et beløb på i alt: Kr. 

Er der tidligere modtaget tilskud til samme aktivitet 
vedlægges regnskab fra denne aktivitet. 

Kr. 
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